



JOSEPH WHITE

1897–1925

HOMETOWN HERO

Joseph Leonard Maries White was born in Halifax and grew up in the Old Town Clock on Citadel Hill, in which his father was the caretaker. His father, William “Gunner” White, served in the Royal Artillery before joining the Halifax police.

A student at Dalhousie University, the 18-year-old White enlisted with the Canadian Machine Gun Corps. Injured in battle, he transferred to the Royal Flying Corps and had a decorated career in the world’s first air war. This ace fighter pilot was honoured for his “bravery and dash in action,” downing at least 22 enemy aircraft.

White retired as a Captain in No. 65 Squadron. Tragically, as a member of the newly-formed Royal Canadian Air Force he died in a mid-air collision in 1925.

HÉRO DE CHEZ NOUS

Natif d’Halifax, **Joseph Leonard Maries White** a grandi dans la vieille tour de l’horloge, dont son père, William White, dit « Gunner », était le gardien. Son père avait servi dans l’Artillerie royale avant d’entrer dans la police d’Halifax.

Alors qu’il est étudiant à l’Université Dalhousie, Joseph White, âgé de 18 ans, s’engage dans le Corps des mitrailleurs canadiens. Blessé au combat, il est transféré au Royal Flying Corps et fera une carrière exemplaire dans ce qui sera la première guerre aérienne de l’histoire. Ayant abattu au moins 22 appareils ennemis, ce pilote émérite est honoré pour sa bravoure et sa vivacité au combat.

Joseph White quitte le 65^e Escadron au grade de capitaine. Malheureusement, il périt lors d’une collision en vol alors qu’il fait partie de la toute nouvelle Aviation royale canadienne, en 1925.



Image: Norman Franks / Image: Norman Franks